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cena: 10 Kč

Z obsahu: 
Zápis z Rady obce č. 79/09/18 (19. 9. 2018);Pozvánka na slavnostní akt k 100. výročí republiky; 

Naše obec si připomíná 100 let vzniku republiky- slovo pana starosty; 
OPS informuje; Zajímavosti ze ZŠ Karla Vokáče ve Strašicích; Do školky za kamarády; 

Komise pro rozvoj obce v uplynulých čtyřech letech; Setkání s našimi partnery z Hohenfelsu; 
Z dějin zahrádkářů; Volební programy a kandidáti kdysi a dnes; Září 2018 ve strašickém muzeu a kultuře; 

Pozvánka na výstavu k 100. výročí republiky a křest knihy 100 zajímavostí ze starých Brd…

V pátek 28. září jsme si připomněli „Den české státnosti“. Rada obce na tuto počest a na připomínku 
100. výročí republiky uspořádala slavnost „Vysazení obecního stromu“.
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Doklady a informace na vědomí
Společnost EKO-KOM, a.s. předložila přehled množství 
svozu tříděného odpadu v obci za II. čtvrtletí. Papíru bylo 
vyvezeno 6,75 t, plastu 8,95 t, skla 11,44 t.

Projednáno
1. Projednání zápisu z jednání ZO Strašice
RO projednala zápis z jednání ZO Strašice ze dne 
13. 9. 2018 a přijala opatření k realizaci přijatých usnesení.

Úkoly:
1. Reagovat na náměty a podněty občanů (vyčištění 

příkopu v Koutě, oplocení u paní Maškové, nájezd na 
komunikaci u pana Sovy).

2. Zveřejnit záměr prodeje bytových jednotek v domě č. p. 
525 na st. p. č. 649 v k. ú. Strašice na úřední desce.

3. Zadat zpracování znaleckého posudku ohledně 
prodeje domu č.p. 525.

4. Zařadit na 1. pracovní jednání ZO Strašice záměr 
prodeje části pozemku p. č. 1282/4 v k. ú. Strašice.

5. Připravit podklady k prodeji budovy a pozemku dle 
žádosti č.j. 1047/18. 

RO opatření k realizaci přijatých usnesení ZO Strašice 
ze dne 13. 9. 201 schválila.

2. Dodatek č. 1 ke smlouvě o dílo – 
SWIETELSKY stavební s.r.o.

RO projednala návrh dodatku č. 1 ke smlouvě o dílo se 
společností SWITELSKY stavební s.r.o. ohledně víceprací 
v rámci realizace chodníku na návsi. Dílo bude na základě 
odsouhlasených víceprací dražší o 156.951 Kč bez DPH. 
Celková cena za dílo činí 1,343 mil. Kč bez DPH.

RO Dodatek č. 1 ke smlouvě o dílo č. S 19-024-0031/1 
schválila.

3. Dodatek č. 1 ke smlouvě o dílo – AFILADERA 
s.r.o.

RO projednala návrh dodatku ke smlouvě o dílo ohledně 
realizace fasády radnice. Dodatkem se doplňuje dílo 
o realizaci žulového obkladu soklu budovy. Cena za dílo 
činí 705 tis. Kč bez DPH. Prostředky na obklad již byly 
zahrnuty do rozpočtu obce.

RO Dodatek č. 1 ke smlouvě o dílo dle CN 2018/21 se 
společností AFILADERA s.r.o. schválila.

4. Smlouva o přeúčtování dodávky elektřiny – 
ČEZ LDS s.r.o.

RO projednala návrh smlouvy ohledně přeúčtování 
elektrické energie pro odběrná místa v majetku obce 

v areálu bývalých kasáren. Dodávky elektrické energie 
zajišťuje od 1. 8. 2018 společnost ČEZ LDS s.r.o.

RO Smlouvu o přeúčtování dodávky elektřiny se 
společností ČEZ LDS s. r. o. schválila.

5. Snížení zálohových plateb – LESOSPOL 
 Zbiroh s.r.o.

RO projednala návrh společnosti LESOSPOL Zbiroh s.r.o. 
ohledně snížení případně zrušení čtvrtletních záloh za 
3. a 4. čtvrtletí z důvodu rozvoje kůrovcové kalamity ve 
spravovaném lese. Problematika je celorepubliková 
a postihla i lesy i ve správě společnosti LESOSPOL Zbiroh 
s.r.o. Trh je nasycený a kalamitní dříví nelze prodávat za 
výhodné ceny. V současné době bude s ohledem na 
budoucí záchranu lesa probíhat pouze těžba napadeného 
dříví, nelze tedy čekat zisk z prodeje dřeva.

RO nulové zálohy firmě LESOSPOL Zbiroh s. r. o. za 
III. a IV. čtvrtletí roku 2018 schválila.

6. Žádost o prodej budovy – LEPŠÍ PRÁCE s.r.o.

RO projednala dopis společnosti LEPŠÍ PRÁCE s.r.o. 
ohledně nabídky odkoupení budov na pozemcích st. p. č. 
568/51 (současná budova ubytovny) a st. p. č. 568/58. Za 
uvedené nemovitosti nabízí dle znaleckého pozemku kupní 
cenu ve výši 6,411 mil. Kč.

RO konstatuje, že budova na st. p. č. 568/58 již není 
v majetku Obce Strašice, budova na st. p. č. 568/51 byla 
schválena k prodeji společnosti PT Projekt s.r.o. V tuto 
chvíli nelze budovy prodat.

RO vzala žádost na vědomí.

7. Žádost o prodej pozemku – R. Paur

RO projednala žádost o prodej pozemku p. č. 168 v k. ú. 
2Strašice o výměře 293 m  v k. ú. Strašice. Žadatel nabízí 

2kupní cenu ve výši 150 Kč/m .

RO žádost vzala na vědomí.

8. Žádost o pronájem sálu – Z. Stupková

RO projednala žádost o pronájem sálu ve dnech 19. 10. 
a 20. 10 za účelem pořádání burzy dětského oblečení 
a sportovního vybavení pro občany ze Strašic a okolí.

RO žádost schválila.

9. Žádost o uvolnění tělocvičny – PS Trojlístek 
Strašice

RO projednala žádost o uvolnění tělocvičny dne 24. 11. 
2018 za účelem pořádání sportovního dne, jehož součástí 
bude kurz sebeobrany pro ženy (KRAVMAGA KAPAP).

Říjen 2018 - ROČNÍK XXV

Zápis z Rady obce č. 79/09/18  (19. 9. 2018)
J. Hahner, E. Buchová
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RO konstatuje, že dne 24. 11. 2018 je tělocvična již obsa-
zena oddílem stolního tenisu. Akci je nutné uspořádat 
v jiném termínu.

RO žádost schválila v případě, že bude vybrán 
náhradní termín. 

10. Žádost o dosazení zástupce do školské rady

RO projednala žádost předsedkyně školské rady o dosaze-
ní zástupce zřizovatele do školské rady po Mgr. Strakovi, 
který nyní vykonává funkci ředitele školy.

RO žádost vzala na vědomí.

11. Zápis z jednání Komise pro občanské  
 záležitosti

RO projednala zápis z jednání Komise pro občanské 
záležitosti ze dne 28. 5. 2018.

RO Zápis z jednání Komise pro občanské záležitosti ze 
dne 28. 5. 2018 vzala na vědomí.

12. Zápis z jednání Komise životního prostředí

RO projednala zápis z jednání Komise životního prostředí 
ze dne 12. 9. 2018. Komise provedla místní šetření u pana 
Blaška a doporučila pokácet přerostlé stromy (6 ks). 
Pozemek byl dlouhodobě neudržovaný, stromy přerostly 
a je nutno provést obnovu zahrady. Komise dále doporučila 
pokácet proschlou olši u náhonu pana Ing. Matase. Komise 
rovněž doporučila prořezat keře u bytovky č. p. 564. Příští 
jednání komise proběhne 10. 10. 2018

RO Zápis z jednání Komise životního prostředí ze dne 
12. 9. 2018 vzala na vědomí.

13. Zápis z jednání Bytové komise

RO projednala zápis z jednání Bytové komise ze dne 
5. 9. 2018. Komise doporučila přidělit byt 1+1 v č. p. 559 
paní J. Populové. Příští jednání komise proběhne 
10. 10. 2018.

RO Zápis z jednání bytové komise ze dne 5. 9. 2018 
schválila.

14. Rozpočtové opatření obce Strašice č. 6-2018

RO projednala Rozpočtové opatření obce Strašice 
č. 6-2018. V rámci rozpočtového opatření dochází 
k drobným úpravám rozpočtu. Např. navýšení nákladů na 
opravu lávky na koupališti o 36 tis. Kč, navýšení nákladů na 
pořízení drobného majetku pro JSDHO Strašice o 27 tis. 
Kč. Příjmy byly navýšeny o zvýšený výběr nájemného za 
hrobová místa.

RO Rozpočtové opatření obce Strašice č. 6-2018 
schválila.

15. Rozbor hospodaření 
      – Služby obce Strašice s.r.o.

RO projednala Rozbor hospodaření společnosti Služby 
obce Strašice s.r.o. za první pololetí roku 2018. Čistírna 
odpadních vod a kanalizace vykázala zisk 704 tis. Kč, 
skládka vykázala zisk 34 tis. Kč, tepelné hospodářství 
vykázalo zisk 640 tis. Kč.

RO Rozbor hospodaření společnosti Služby obce 
Strašice s.r.o. k 30. 6. 2018 schválila.

16. Výpověď smlouvy – RE/MAX Power 2

RO projednala návrh výpovědi smluv o výhradním 
poskytování realitních služeb společností RE/MAX Power 
2 (PBMax s.r.o.) na nemovitosti na st. p. č. 568/63 a 568/47 
v k. ú. Strašice. Ing. Vršek rovněž předložil rekapitulaci 
zprostředkovaných kontaktů, nikdo ze zájemců však 
žádost o odkoupení budov nepodal.

RO vypovězení smluv o výhradním poskytování 
realitních služeb na nemovitosti na st. p. č. 568/47 a st. 
p. č. 568/63 v k. ú. Strašice společností PBMax s.r.o. 
(RE/MAX Power 2), IČ: 04130171, ze dne 2. 5. 2018 
schválila.

17. Nákup plynu pro CZT Strašice

RO projednala návrh jednatele společnosti Služby obce 
Strašice s.r.o. ohledně schválení nabídky společnosti 
innogy Energie, s.r.o. na dodávku zemního plynu pro 
kotelny na výrobu tepla v obci Strašice. Jednatel společ-
nosti dlouhodobě sledoval ceny plynu, v současné době 
začíná nárůst cen, a proto navrhuje uzavřít smlouvu na 
dodávky se společností innogy Energie, s.r.o. Jednatel 
společnosti oslovil s nabídkou i jiné dodavatele, cena byla 
téměř totožná. Smlouva bude uzavřena na dobu určitou do 
31. 12. 2019.

RO nabídku č. ZP2018-2237_17 ID 226865 společnosti 
innogy Energie, s.r.o. schválila.

18. Oprava střechy na hasičské zbrojnici

RO projednala návrh ohledně opravy střechy hasičské 
zbrojnice. Oprava bude provedena panem Vanišem. Byly 
poptány další firmy, ale s ohledem na pracovní vytížení, 
nejsou schopny zakázku zrealizovat v letošním roce. 
V rozpočtu byla vyčleněna částka 720 tis. Kč.

RO realizaci opravu střechy hasičské zbrojnice 
Svatoplukem Vanišem schválila.

Říjen 2018 - ROČNÍK XXV
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I v naší obci si připomínáme stoleté výročí vzniku republiky. 
Vzpomínkový měsíc na tuto událost zahájila 27.září 
strašická základní škola organizací štafetového běhu 
„Běžíme 100 km ke 100. výročí republiky“.  Byla to velmi 
podařená akce. Čtyři štafetová družstva utvořili žáci 
základní školy a v pátém týmu běželi zaměstnanci školy a 
obce. Tento den se v podvečer také konalo setkání seniorů 
v sále kulturního domu. Nejdříve promluvili k přítomným 
zástupci obecní a státní policie k bezpečnostní 
problematice týkající se naší obce. Policisté občanům 

předali i několik drobných upomínkových předmětů. S další 
přednáškou se představil Mgr. Tomáš Makaj. S tématikou 
zaniklých obcí v Brdech velmi zaujal posluchače v sále. Po 
přestávce vystoupil plzeňský pěvecký soubor Pilsen voice, 
který svými vynikajícími vokály potěšil návštěvníky této 
zdařilé akce.

Druhý den, když jsme si připomínali Den české státnosti, 
uspořádala rada obce malou slavnost „Vysazení obecního 
stromu“. Velmi oceňuji vystoupení žáků základní školy s 
tematickou poezií. Věříme všichni, že se tento strom stane 
posvátným svědkem dějin Strašic. Přejeme si, ať tato lípa 
posílí naše budoucí skutky, naši práci a vůbec žití v dobách 
radosti i smutku. Odpolední procházku v tento sváteční den 
jsme si zpestřili návštěvou koncertu skupiny „Kam běžíte?! 
Akustic band“, která vystoupila na venkovním podiu u 
společenského domu.

Základní škola Karla Vokáče chystá dne 18.10. 2018 od 
17.hodin ve společenském domě divadelní představení. 
Žáci navštěvující dramatický kroužek představí přítomným 
své nastudování hry s největším Čechem Járou 
Cimrmanem s názvem „Afrika“. Srdečně zveme na tuto 
kulturní akci všechny naše občany. Vzpomínkový měsíc 
vyvrcholí položením kytic k pomníku na návsi v neděli 
28.října v 10.00 hodin. Tuto slavnostní chvíli doprovodí 
dechová hudba Cheznovanka.  

Jiří Hahner - Starosta obce 

Naše obec si připomíná 100 let vzniku republiky

Jiří Hahner
starosta obce Strašice

Říjen 2018 - ROČNÍK XXV
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V případě nutnosti volejte na tel.: 371 585 731

Vyhodnocení – informační zpráva 
za měsíc srpen, září 2018

Doprava

Veřejný pořádek

OZV č.2/2012

Občanské soužití 

OZV č.2/2015

Proti majetku

37 x přestupek –  řešeno 

        v příkazním řízení 

        (rychlost, zíkazové značky)

25 x oznámení odboru dopravy

3 x cyklisté

5 x   přestupek

6 x   přestupek

2 x   přestupek

3 x   přestupek

2 x přestupek

Za měsíc srpen a září řešila OPS tyto přestupky:

1 x jízdní kolo, peněženka s doklady

Ověřování pobytu / 
asistence vystěhování z bytu

22 x

Řešení stížnosti občanů 3 x

Součinnost s PČR OO Hrádek 2 x

Kontrola mladistvých 
na požívání alkoholu

2 x

Nález věci

Toto jsou ukázky, jak někteří občané páchají přestupky proti 
veřejnému pořádku a kazí tak vzhled obce.

Autobusová zastávka U Libuše byla postupně mládeží 
poškozována nápisy a nyní je vymalována - jak dlouho?

Toto jsou ukázky, jak někteří občané páchají přestupky proti 
veřejnému pořádku a kazí tak vzhled obce.

Vážení občané,

v říjnovém výtisku měsíčníku Barňák bych Vás chtěl sezná-
mit s událostmi za uplynulé 2 měsíce z pohledu Obecní 
policie Strašice.

           

Veřejný pořádek 
Odkládání velkého množství objemových krabic, plastů, 
dřevěných polic, deska ke kuchyňské lince v sídlišti Spar-
tak - tento odpadový materiál není ani vytříděn, třebaže 
existují odpadní zvony zvlášť na papír, plasty a sklo. 
V kasárnách je tento případ obdobný a navíc zde nějaký 
pachatel odložil i lednici.

Na posvícení ve společenském domě na toaletách 
dokonce pachatel zřejmě pod vlivem alkoholu vzal proti-
požární práškový přístroj a vystříkal obsah na toaletě, kde 
způsobil škodu na veřejném zařízení.

Říjen 2018 - ROČNÍK XXV
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V poslední době (respektive v houbařské sezóně) se 
může nacházet v lesích nevybuchlá munice, i když byla 
provedena pyrotechnickou službou asanace. Níže je 
uvedený postup pyrotechnické služby PČR:

 

 Činnost při nálezu nebezpečného předmětu:

· při nálezu munice, předmětu připomínajícího munici, 
výbušniny, výbušného předmětu, nebo podezřelého 
předmětu, se tohoto předmětu vůbec nedotýkat

· ihned informovat policii 

· podle možností a okolností do příjezdu policie zajistit, 
aby se k předmětu nepřiblížila jiná osoba. 

Doprava
S vybudováním místa pro parkování na okraji vjezdu do 
Chko (tzv. u Hájkova mlýna) se razantně snížil počet přes-
tupků v dopravě, především porušení zákazu vjezdu do 
Chko Brdy.

Dne 7.10. 2017 od 13.00 - 16.30 hod se uskuteční v naší 
obci akce Tour de Brdy – cyklomaraton pro veřejnost 
i závodníky na horských kolech a silničních kolech. Start 
bude probíhat od vjezdové brány do kasáren (u Bertenu), 
dále okolo OÚ, okolo slévárny, Huť a směrem do Chko. Pro 
děti bude závod na okruhu v kasárnách. Tento závod jako 
každoročně bude probíhat za plného provozu. Proto 
žádáme občany, aby uposlechli pokynů pořadatelů a poli-
cie a respektovali dodržování pravidel silničního provozu 
(chodci, cyklisté, řidiči motorových vozidel) tak, aby po této 
trase nedošlo ke zbytečné kolizi (dopravní nehodě).

Upozorňujeme všechny cyklisty, že stále provádíme 
bezplatnou registraci jízdních kol. K registraci jízdního 
kola je zapotřebí OP, jízdní kolo včetně dokladů o jeho 
nabytí, u dětí mladších 15 let přítomnost jednoho z rodičů 
(Info - 371 585 731, 724 188 102).

Tato služba pro občany je bezplatná.

Ing. Frajt Luboš, velitel obecní policie Strašice     

www.plzenskyskart.cz

Provozovna Strašice, areál kasáren

Po-Pá 8:00-12:00 13:00-16:00. Tel: 602 414 523, 602 157 925. 

Vykupujeme: veškerý železný šrot, železo litinu, měď, hliník, mosaz, zinek, 
olovo, nerez, kabely, elektronický odpad. Likvidace autovraků zdarma.

Říjen 2018 - ROČNÍK XXV
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Školení pedagogů 
Ve středu dne 29. srpna proběhl v době příprav na nový 
školní rok a také v rámci dalšího vzdělávání pedagogů 
celodenní seminář, který učitelům školy představil další 
nové metody práce vedoucí k rozvoji kritického myšlení 
žáků. Lektorkou byla paní Mgr. Naděžda Vlasáková, která 
účastníkům přiblížila zážitkovou formou mnoho metod 
aktivního učení vedoucích ke schopnosti myslet tvořivě 
a kriticky. Účastníci si veškeré aktivity vyzkoušeli a prožili 
v modelových minilekcích, což bude velkým přínosem pro 
jejich další práci s dětmi.

V úterý dne 4. září proběhlo školení pedagogického sboru 
pro práci se školním systémem Bakaláři, který částečně již 
škola využívá. Další možnosti tohoto systému pro zvládání 
každodenní administrativy (e-třídní knihy a klasifikace) 
i nové možnosti komunikace mezi školou a rodinou příblížili 
učitelům pan ředitel Mgr. Martin Straka a koordinátor ICT na 
škole pan Ing. Vladimír Pospíšil. Do budoucna se počítá 
s větším využitím tohoto systému, zejména pro komunikaci 
s rodiči.                           

Cyklovýlet pedagogického sboru
Po předchozím náročném školení pedagogického sboru 
proběhl jeden den – čtvrtek 30. srpna ve sportovním duchu. 
Dvanáct pedagogů (včetně 2 družinářek a vedení školy) se 
vypravilo na pohodový cyklistický výlet do našich krásných 
Brd. Trasa o délce cca 30 km vedla nejprve k zámečku Tři 
trubky, poté po cestě Josefce do Skořic a Mirošova, kde 
proběhlo občerstvení, odtud dále po modré značce  kolem 
skal u hrádeckého letního kina do Dobříva a po cyklostezce 
zpět do Strašic. Počasí bylo příjemné, jen s malou přeháň-
kou u Skořic, a do cíle všichni dorazili v pořádku a s úsmě-
vem na tváři.      
Mgr. Marcela Paulová

Slavnostní přivítání prvňáčků
V pondělí dne 3. září proběhlo ve společenské místnosti 
školy slavnostní přivítání našich nejmenších školáků – 
prvňáčků za účasti pana starosty obce Strašice Jiřího 
Hahnera, pana ředitele školy Mgr. Martina Straky a třídní 
učitelky Mgr. Moniky Kebrlové. Úvodem žáci 2. stupně pod 
vedením paní učitelky Mgr. Pavly Hrazdilové potěšili 
přítomné pěkným hudebním vystoupením, poté proběhlo 
přivítání žáčků spojené s předáním drobných dárečků. Ve 
školním roce 2018/19 nastoupilo do první třídy 27 žáků. 
Ještě jednou přejeme všem dětem úspěšný start do 1. třídy.
Mgr. Monika Kebrlová

Hravá výuka v první třídě
Pohádka „O veliké řepě“
Během hodiny českého jazyka si naši nejmenší školáci 
zahráli pohádku „O veliké řepě“. Zájem o jednotlivé role byl 
veliký. Někteří prvňáčci zvládli i roli vypravěče. Diváci ve 
třídě sledovali s velkým zájmem své spolužáky a odměnili 
je bouřlivým potleskem.

Výuka ve venkovní učebně
Žáci 1. A strávili poprvé vyučovací hodinu prvouky ve 
venkovní učebně. Hodina nám rychle uběhla a podzimní 
slunný den byl příjemně využit venku. Zopakovali jsme si 
pravidla chování ve škole a vybarvili obrázky v pracovních 
sešitech. Pokud počasí dovolí, určitě zopakujeme učení na 
školní zahradě.
Žáci 1. A a paní učitelka Mgr. Monika Kebrlová

Zajímavosti ze Základní školy 
Karla Vokáče Strašice za měsíc září

Slavnostní přivítání prvňáčků

O veliké řepě
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Dopoledne s hasiči pro 1. – 3. třídy
Ve středu dne 12. září se uskutečnilo na naší škole ZŠ Karla 
Vokáče ve Strašicích "Dopoledne s hasiči pro žáky 1. - 3. 
třídy". Program začal besedou s paní por. Mgr. Olgou 
Loukotovou z HZS Rokycany, která žákům velmi poutavě 
vyprávěla o tom, co všechno mají požárníci v náplni práce 
a kde, jak a kdy zasahují. Potom paní Jaroslava Janečková, 
vedoucí Mladých hasičů ve Strašicích, seznámila děti 
s náplní kroužku dobrovolných hasičů a pozvala je na set-
kání s tímto oddílem.

Pokračovalo se venku, kde byla přistavena požární auta 
a žáci se zde seznámili s požární technikou a výstrojí. Mohli 
si vše prohlédnout, osahat a vyzkoušet. Obsluha dvou vozů 
HZS Rokycany předvedla dětem použití automobilového 
žebříku a strašičtí hasiči dětem předvedli vůz CAS SDH 
Strašice (cisternová automobilová stříkačka). Toto naučné 
i zábavné dopoledne s hasiči, kterým patří velké poděko-
vání, se všem žákům velice líbilo.
Mgr. Irena Mitterbachová

Dopravní hřiště pro čtvrtou třídu
V pondělí dne 17. září navštívili opět po roce naši čtvrťáci 
dopravní hřiště v Rokycanech, aby absolvovali výcvik 
v dopravních dovednostech a znalostech. Dětí se ujali 
instruktoři dopravního výcviku pan Duchoň a paní Šůlová. 
Výcvik se tradičně skládal z teoretické části (znalost 
dopravních značek a předpisů, bezpečnost dopravního 
provozu) a z praktických dovedností (jízda na kole nebo 
koloběžce podle dopravních značek). V budoucnu děti 
ještě čeká zkouška ze znalosti dopravních předpisů, 
ti úspěšní obdrží průkaz mladého cyklisty. 
Mgr. Anna Šauflová

Dopravní výchova pro první třídu
Ve čtvrtek dne 20. září se uskutečnilo setkání  našich 
prvňáčků s panem strážníkem Petrem Kostem z Obecní 
policie Strašice, který žáky poučil o bezpečném pohybu 
chodců v silniční dopravě a osobním bezpečí, zvláště pak 
při cestě do školy a zpět domů.

Následně pak žáci své poznatky aplikovali v praxi. 
Vyzkoušeli si přecházení vozovky přes přechod pro chodce 
před školou a rovněž si vysvětlili význam dopravního 
značení s ohledem na potřeby malého školáka. Děti se 
rovněž seznámily s prací obecní policie a přemístily se 
v doprovodu třídní učitelky na dvůr OP Strašice. Tam si 
prohlédly policejní vozidlo, budovu obecní policie, kotec pro 
zatoulané psy a  závěrem obdržely reflexní pásku, s  jejíž 
důležitostí byly náležitě seznámeny. 

Dětem se povídání i návštěva prostor obecní policie velmi 
líbily, o čemž svědčilo množství zvídavých dotazů.
Mgr. Monika Kebrlová

Návštěva knižního veletrhu „Svět knihy“ 
v Plzni
V pátek 21. 9. 2018 se dvacet jedna žáků druhého stupně 
naší školy zúčastnilo exkurze na 1. mezinárodní knižní 
veletrh a literární festival „Svět knihy Plzeň 2018“ v areálu 
Depo 2015 v Plzni. Během návštěvy festivalu se zúčastnili 
dvou besed s autory knih pro děti a mládež  - Oldřiškou 
Ciprovou a Petrem Stuchlíkem.

Někteří žáci využili možnosti zakoupit nové knihy, se 
kterými pak získali i autogram autora. Během dopoledne si 
prošli poměrně rozsáhlý festivalový areál, někteří se zú-
častnili festivalové hry připravené speciálně pro nejmladší 
návštěvníky a kromě samotné literatury využili i možnosti 
pohybových aktivit na připravených atrakcích. S výstupy 
z vydařené exkurze budou žáci pracovat i v následujících 
týdnech ve škole v rámci čtenářské dílny.
Mgr. Petr Šilhánek

Dopoledne s hasiči

Svět knihy v Plzni
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Pozvánka na divadelní představení

Komise pro rozvoj obce v uplynulých čtyřech letech
Ing. arch. Eva Sovadinová

Před čtyřmi lety jsem byla Radou obce jmenována 
předsedkyní Komise pro rozvoj obce a v tomto příspěvku 
bych se chtěla krátce ohlédnout za její činností.

Komise se sešla celkově dvaadvacetkrát.  Na těchto 
jednáních posuzovala záměry Rady obce, především 
investičního charakteru, a sama předkládala návrhy na 
potřebné realizace. 

Komise například doporučila následující akce, které byly 
úspěšně realizovány: parkoviště u radnice a parkoviště 
v sídlišti u pošty, dětské hřiště u PDA a postupnou 
revitalizaci areálu koupaliště. 

Hlavním úkolem se pravidelně stávalo hledání priorit pro 
každý následující rok s ohledem na finanční možnosti obce.

Je třeba říci, že v komisi se sešli lidé různého zaměření, což 
přirozeně vedlo k rozdílným názorům na jednotlivá témata. 
U všech témat se však vždy podařilo nalézt řešení, tak aby 
bylo přijatelné pro všechny.

Za odvedenou práci v Komisi pro rozvoj obce, podnětné 
návrhy a konstruktivní přístup děkuji všem členům, 
jmenovitě: Šárce Krátké, Bc. Michalu Bagárovi, Tomáši 
Kuncovi, Mgr. Janu Sovadinovi, Mgr. Tomáši Svobodovi 
a Ing. Karlu Šnaiberkovi.
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Do školky za kamarády
V tomto školním roce má naše mateřská škola zapsáno 
75 dětí, umístěných ve třech třídách. Naši nejstarší před-
školáčci se přivítali ve třídě Sluníčka se svými učitelkami 
Alenou Krausovou, DiS. a Bc. Janou Kuncovou. Celým 
rokem je bude provázet třídní vzdělávací program s ná-
zvem Pohádkový svět, svět v pohádkách a také kroužky 
dětské jógy a tvořílků. Mladší děti ve třídě Koťata pod 
vedením učitelek Bc. Simony Telekešové a Bc. Ludmily 
Kleknerové mají ve svém programu motto „Provází nás 
písnička, ať si kluk či holčička. Zpívat budem třesky plesky, 
ať je nám tu spolu hezky“. Součástí jejich vzdělávací 
nabídky je také pohybový kroužek. Většina dětí, které 
nastoupily do mateřské školy poprvé, jsou s učitelkou 
Ivanou Janouškovou a ředitelkou Janou Mrázkovou ve 
třídě Berušky. Třídní program s mottem „Poznávám zemi a 
svět, ve kterém žiji“ je bude provázet jejich prvními školními 
krůčky. Témata v třídním programu má každá třída trochu 
jiná, ale záměr podobný. Cílem prvních týdnů je adaptovat 
děti na pobyt v mateřské škole, rozvíjet a upevňovat pocit 

důvěry a bezpečí, tolik potřebný pro schopnost učit se 
novým věcem. Jedním ze základních předpokladů zdra-
vého vývoje je dostatek pohybu. Po zdařilé rekonstrukci 
školní zahrady má naše mateřská škola i novou tělocvičnu. 
Nachází se v přízemí budovy v bývalé zasedací místnosti, 
která prošla rekonstrukcí. Všechny děti i učitelky nové 
prostory ocenili a hojně je využívají. Aby se nám ve školce 
líbilo, dbají také naše provozní pracovnice Jana Langová 
a Edita Titková. Svačinky nám připravuje a obědy vydává 
zaměstnankyně ZŠ Strašice Lenka Hojsáková. 

Každý začátek bývá těžký a zatím co někteří nemohou 
dospat a těší se do školky, potřebují jiní delší dobu na 
adaptaci. Pocitu bezpečí pomáhá dobrá spolupráce rodiny 
s mateřskou školou. Náš zájem je stejný, spokojené 
a šťastné dítě.

AlenaKrausová, DiS.

I dnes budeme pokračovat rokem 2012, protože byl bohatý 
na události, které skrývá kronika spolku. Slíbili jsme si 
připomenout přátelé, kteří oslavili významná životní jubilea. 
Přítel Jan Vaněk narozený 23. 2. 1927, který  v  tento roce 
oslavil 85.narozeniny  se stal členem naší základní 
organizace v roce 1983. V letošním roce je to již 29 
aktivních a úspěšných let. Dne 14. 5. 1984 byl na výborové 
schůzi ustanoven místopředsedou. Na výroční členské 
schůzi dne 12. 2. 1989 byl zvolen do funkce předsedy naší 
ZO a tento post vykonává již 23 roků. V roce 1991 byl 
zvolen do předsednictva OVČZS,do revizní komise, kde 
i po letech pracuje a zastává funkci předsedy revizní 
komise. Za obětavou činnost na úsecích, kterými prošel, 
byl i mnohokrát oceněn. * v roce 1996 obdržel od ÚVČZS 
vyznamenání III. stupně (nyní Bronzová medaile) * v roce 

2001 obdržel od RR vyznamenání II. stupně (nyní Stříbrná 
medaile) * v roce2002 Pamětní list k 45. výročí ČZS * v roce 
2007 Pamětní list k 50. výročí ČZS * v roce 2007 Zlatou 
medaili a v tomto roce 2012, dnes u příležitosti životního 
jubilea obdržel „ZLATOU RŮŽI“. Toto ocenění je udělo-
váno za dlouholetou práci ve funkcích ČZS s dlouholetým 
přínosem pro rozvoj ČZS. Dalšími jubilanty jsou: 85 let př. 
Josef Vlček, 75 let př. Jiří Soukup, Josef Krajdl, Karel 
Šlapák a 70 let př. Měšťanová Václava, Šťastná Anna, 
Josef Marek. Moštárna tento rok sloužila všem občanům 
naší obce. Celkem bylo zmoštováno 9486 kg jablek. 
Po ukončení moštování byly provedeny přípravy na opravu 
a instalací zakoupeného lisu na hydraulický pohon. O roce 
2012 ještě příště!! 

ČZS - M. Hofman 

Z dějin zahrádkářů ve Strašicích (62 část)
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Setkání s našimi partnery z Hohenfelsu 
Dne 15. 9. 2018 se konal již třetí ročník Vandr Brdy. Setkání 
se zúčastnil pan starosta Jiří Hahner, předsedkyně Komise 
pro partnerství paní Pavla Hrazdilová, pan radní Jiří Kantor, 
paní Jana Trávníková-překladatelka a paní místostarostka 
Eva Buchová.

Z Německa k nám zavítalo 30 německých přátel, kteří byli 
přátelsky uvítáni v restauraci Na poště. Po snídani jsme se 
společně vydali na prohlídku zříceniny hradu Valdek, 
navštívili jsme známé Hrachoviště a spoustu dalších 
zajímavých míst v CHKO Brdy. Trasa byla dlouhá kolem 5 

kilometrů. Setkání jsme ukončili obědem v hotelu Zelený 
strom v Hořovicích. Počasí nám přálo a tak se nám výlet 
skutečně vydařil.   
 
Při loučení nám bylo poděkováno za velmi pěkné a 
zajímavé setkání a poté se naši něměční přátelé vydali zpět 
ke svému domovu. 

My jsme měli pocit z dobře vydařené akce a věříme, že se 
naše partnerské obce opět brzy setkají.

Eva Buchová - místostarostka obce
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Volební programy a kandidáti kdysi a dnes
Ing. František Nerad – myslím, že už pamětník

Vnímám to co se kolem mě dělo a děje už od poloviny 
padesátých let. Dokonce se matně vzpomínám i na tryznu 
na obecní návsi, když zemřel A. Zápotocký. Pamatuji 
stavbu bytovek za radnicí a bytovek u hřiště na zahrádkách 
lidí. O těch bytovkách v Gumítkově ani nemluvím, když 
nějaký šprýmař tady pustil „fejk“, že jsem v ČNR zařídil, že 
se do nich budou stěhovat sociálně slabí občané ČSFR. Že 
jsme tehdy s Vl. Vajnarem a F. Končelem zařídili do státního 
rozpočtu peníze na stavbu Domu s pečovatelskou službou 
(který dodnes ve Strašicích není) už nikdo po obci 
nerozhlašoval, ale šířit lži a ani se za ně neomluvit je asi 
strašickou zvyklostí. 

Dost detailně (z pohledu brigádníka na akci „Z“) pamatuji 
stavbu Kulturáku, nové školy na hřišti před starou školou, 
stavbu zábradlí u radnice z pohledu dorostence TJ Spartak 
Strašice, zcela jasně si vzpomínám, jak jsem s panem 
předsedou MNV Dezortem diskutoval o změně projektu na 
obecní „Prior“, kvůli kterému jsem se po odborné stránce 
pohádal s panem Tomáškem z OSP Rokycany. Jako dnes 
před sebou vidím jednání na radnici ve věci bezplatného 
vyvlastnění majetku naší rodiny (sadu za Dvorem, po 
kterém dnes vede tankovka). Velmi dobře pamatuji na dost 
kruté vyvlastnění majetků na návsi, místo kterých nyní stojí 
bytovky u pošty. Dost dobře si vzpomínám na stavbu ČOV, 
dokonce je na nějakých papírech z projektu můj podpis. 
Velmi detailně si vzpomínám na projekt přestavby 
restaurace na poště na Dům spolků Národní fronty, který 
jaksi vinou vedení MNV nějak zapadl do zapomnění. 

No a o tom, co se dělo ve Strašicích po roce 1989 mám 
v počítači dokonce tisíce obrázků a stránek, takže jsem si 
myslel, že mě nemůže už nic překvapit. Nicméně stalo se. 
Čtu aktuální volební programy a nestačím se divit. Z dob, 
kdy jsem po roce 1989 vstoupil do politiky, si pamatuji rady 

od mnoha zkušených starších politiků a jednu základní věc. 
Vlastně dvě:

a) Politik nesmí lhát a zapomínat co řekl a napsal 
(maximálně v některých případech nemusí říkat vše, 
co ví, v některých případech by naopak měl říci všech-
no, co ví)

b) Politik nesmí kličkovat (měnit dres, způsob svého 
politického zaměření, kontinuitu svých názorů. Jsem-li 
jednou socialista – komunista – je bez velmi závažných 
důvodů nevhodné, stát se pravicovým politikem a sa-
mozřejmě obráceně to platí také).  

Pokud tohle jakýkoli politik nedodržuje, je nevěrohodný 
a lidé by ho neměli volit. Navíc pokud politici slibují ve 
volebních programech cokoli a neudělají ani jeden pokus to 
realizovat, či to v dalším volebním období z programů 
vypustí, měli by jim voliči také přestat věřit

Dostáváme nyní do schránek aktuální volební programy 
a já se některým věcem nestačím divit. Zejména kandidáti 
KSČM docela dost riskují svým blouděním v dávné 
minulosti, jejímž jsem i já z velké části pamětníkem. 600 by-
tů bylo sice postaveno – nikoli však obcí a za krutých 
podmínek, které jsem popsal výše. Zdravotní středisko sice 
vzniklo v bývalé škole, ale v roce asi 1993 se zjistilo, že 
budova vůbec není zkolaudovaná a moc nechybělo a přišli 
jsme o něj. Stejně tak dopadly kabiny na Nádržce a šatny 
na Koupáku, které musely být zbourány. Je pravda, že 
v každé části obce byla postavena prodejna – ale byla 
naplánována pro období, kdy lidé potřebují k životu jen 
rohlíky, chleba a pivo a 1x týdně maso, sýry a zeleninu. Pro 
21. století se vůbec nehodí, protože se neuživí. Je pravda, 
že se udělala někde kanalizace a vodovod, zejména do 
bytovek, protože to bylo jednoduché. Pro zbytek Strašice 
neměly tehdy dost odvahy. Automatickou telefonní ústřed-
nu jsme sice podstavili, ale ještě za socialismu se zjistilo, že 
na to stačila jedna místnost a ne celý dům.  No a dnes je to 
úplně k ničemu. A nákupní středisko – už jsem se zmínil, že 
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takovýto stavební paskvil postavit v centru obce, stejně tak 
jako výrobnu Místního hospodářství je vrchol neumětelství. 
Pravda, Strašice tehdy neměly Územní plán a „někdo“ si 
tady dělal, co chtěl. Zničení fasády bývalé základní školy 
i radnice byl také jeden z výdobytků socialismu. Nová 
sestava kandidátů KSČM na letošní volby jasně odkazuje 
na to, proč je na tom letáku napsáno právě tohle. Problém 
je, že život je již o půl století dál, než se na tom letáku 
popisuje a už se (snad) tamta doba nikdy nevrátí.

Nejde, ale jen o ohlédnutí zpátky na letáku KSČM, ale 
o ohlédnutí zpátky i ČSSD a ODS.  Když se tyto strany ujaly 
vlády v roce 2010, slíbily ve Strašicích hory i s horáky, ale ve 
většině případů na to v tom letošním volebním roce nějak 
zapomněly a z volebních programů to vypustily (tankovka, 
hráz Dvorského rybníka, Dům pro seniory, zefektivnění 
tepelného hospodářství a přechod na levnější biomasu, 
hřiště Dukly, Muzeum veřejné dopravy a mnoho dalších). 
Dost vychvalovaných věcí je uděláno na základě projektů 

a záměrů, které jsme zahájili či zpracovali v létech 2006 – 
2010 (náves, chodník na Huť, v podstatě nový územní plán, 
zateplení bytovek – jednu (558 – 9) jsem tehdy nechal panu 
starostovi a Inzule a dodneška zateplená není - úprava 
radnice a jejího okolí, úprava okolí školy K. Vokáče, 
zateplení MŠ, areál Dukly atd.) No a některé nové věci, 
které se tam popisují jsou ve stavu… řekněme, podivném! 
Například „infrastruktura“ v novém stavebním obvodu ve 
Dvoře (viz vedlejší foto). Tímhle bych se opravdu, ale 
opravdu při volbách nechlubil. To je stavební prasečina. Od 
roku 2010 upozorňuji na to, že se málo opravuje. Peníze na 
opravy se do rozpočtu vloží, ale opravy se pak neudělají 
a přesunou jinam. Třeba oprava komunikace v bytovkách 
u hřiště se několik let odkládala se zdůvodněním, že se 
nejprve musí opravit vodovod, který je pod ní. Nicméně blíží 
se volby, tak se silnice opraví, vodovod sem, vodovod tam. 
ČSSD i ODS slibují věci, které jim ukládá zákon a slibovat je 
ani nemusí, jen je musí dělat. Například transparentní 
výběrová řízení, Udělali například dvě výběrová řízení na 
zateplení bytovky 558 – 559. Nejprve vybrali firmu, která 
nemá papíry na takovouto práci. Pak vybrali rok starou 
firmu, která nemá zkušenosti, a klidně slibují, že v tomto 
divadle budou pokračovat. Co to vůbec znamená? 

Nebo jiný příklad. Před 4 roky slíbila ČSSD, jak bude 
informovat občany i nad rámec zákona a nakonec se paní 
místostarostka zmohla jen na pomlouvání mě a asi 2x 
všeobecné povídání o tom, co se stalo. Nyní už pouze 
slibují, že jen budou naslouchat občanům. O nedávno 
slibovaném informování tam není ani slovo. No je to 
podivné, jak rychle někteří „politici“ zapomínají, ale 
kandidují a kandidují. Je úsměvné, když se nad takovýmito 
věcmi pamětník zamyslí a něco si z politiky a od života 
přinesl. 

Možná si při čtení těchto řádků někdo řekne, proč jsem to 
tedy vzdal a nekandiduji. Já si myslím, že v opravdové 
občanské společnosti není nutné být hned zastupitelem. 
Z diskusí se starostou naší partnerské obce Hohenfels vím, 
že obecní spolky a občané jsou tam nedílnou součástí 
řízení společnosti a političtí kandidáti a zvolení zastupitelé 
jen spravují peníze, dohlížejí na dodržování zákonů a plní 
to, co si spolky naplánovaly a co si občané přejí. Politické 
funkce tam nejsou víc, než členství u hasičů, ve spolku 
Chovatelů či pěstitelů. Neřekl jsem, že nebudu v nějaké 
komisi (pokud mě tedy vůbec někdo někam schválí). 
V tomto volebním období to nějak nevyšlo. Alespoň mohu 
s klidným svědomím kritizovat a nemusím nic dělat. 
A navíc, když si prohlédnete kandidátku KSČM, myslím, že 
lidé by měli umět odhadnout svoji míru a možnosti.  

www.domov-pod-brdy.cz
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Jako každý rok, skončily i letošní prázdniny a děti se 
s učiteli vrátili do škol, dospělí zase z dovolených do práce. 
Přesto-že se koncem měsíce citelně ochladilo a řidiči prvně 
museli ze skel oškrabávat ranní jinovatku s ledem, v lesích 
konečně začaly růst houby a vyústění lesních cest v okolí 
Strašic jsou plné aut houbařů. 

Do přírody se vypravil i zaměstnanci muzea. Ne na houby, 
ale jako průvodci filmového dokumentárního štábu 
režiséra Adama Geberta České televize. Natáčel se další 
díl pořadu „Zaniklé obce“ TV rubriky „Folklorika“. S kame-
rou a několika pamětníky života zmizelých obcí jsme 
navštívili někdejší brdské, armádou zlikvidované vesnice – 
Hrachoviště, Záběhlou a Padrť. Z Velcí a Kolvína poskytlo 
muzeum a Brdská edice alespoň archivní snímky a pohle-
dnice. Při natáčení jsme spolupracovali se zástupcem 
Destinační agentury Brdy, MVDr. Lubošem Gardoněm 
a zástupcem CHKO Brdy, panem Karlem Urbanem. 
Natáčení bylo celodenní, logisticky poměrně náročné. 
Pořad bude odvysílán v polovině října a na jeho premiéru 
upozorníme včas na webu muzea.

Na počátku září se konala v Hrádku také přednáška na 
téma „ Zaniklé obce v Brdech“. Přednáška byla doplněna 
unikátními záběry, které dokumentují i běžný život obyvatel 
krajiny Středních Brd. Nostalgickou procházkou jsme 
navštívili zaniklý svět obcí Hrachoviště, Velcí, Zadní 
a Přední Záběhlé, Padrtě a Kolvína. Nezapomenuty 
zůstaly také na některé hájovny a samoty, které byly 
pevnými body v „Krajině neznámé“. Přednášku měl na 
starosti Mgr. Tomáš Makaj. Obdobná přednáška se pak 
také konala na setkání seniorů 27. září ve velkém sále 
Společenského domu ve Strašicích.

V rámci tradičního setkání bývalých příslušníků PTP 
v Zaječově, zavítala také početná exkurze do našeho 

muzea. Část těchto bývalých příslušníků PTP a politických 
vězňů ze Slovenska provedl po našich expozicích Ing. 
Václav Jiřička. Druhou početnou část návštěvníků přivítal 
starosta obce Jiří Hahner. Výklad v jednotlivých expozicích 
pak přednesl Mgr. Tomáš Makaj. Součástí plánované 
exkurze bylo i doplnění panelů expozic o informace 
věnované 52. PTP ve Svaté Dobrotivé.

Další velkou akcí, kterou jsme zajišťovali mimo zdi našich 
kulturních zařízení, byla účast na mezinárodním veletrhu 
cestovního ruchu Plzeňského kraje ITEP 2018. Veletrh se 
uskutečnil tradičně plzeňské Sportovní hale a náš stánek 
tradičně připravila a po tři dny vzorně spravovala paní 
Renata Převrátilová. Na naši práci odkazovala i rozsáhlá 
expozice Destinační agentury Brdy, která letos přinesla 
cennou novinku, vznikající Geopark Joachima Barranda, 
na jehož vzniku jsme měli lví podíl. Oblast Brd, Plzeňska, 
Rokycanska a Rakovnicka projektově připravoval RNDr. 
Martin Lang. Geopark národního stupně bude vyhlášen 
ještě v tomto roce a aspiruje na Geopark UNESCO.

M. Lang kurátorsky ošetřil novou výstavu malíře Podbrd-
ska, Václava Šestáka, v Městském muzeu J. V. Sládka ve 
Zbirohu. Zahájil ji slavnostní vernisáží spolu s ředitelkou 
zbirožského muzea, Dagmar Viletovou.

Konference „Genius loci“ v Přešticích se za muzeum 
zúčastnil Martin Lang. Byla věnovaná 750. výročí první 
písemné zmínky o hradu Skála. M. Lang přednesl přís-
pěvek „Buližníkové elevace v naší krajině jako predispo-
sice opevněných sídel i míst posvátných“. Věnoval se 
buližníkovým kamýkům a skalním hřbetům, které se ve 
středověku staly základy panských, ale i královských hradů 
v Plzeňském kraji, Dršťce, Homberku, Lopatě, Radyni 

Září 2018 ve strašickém muzeu a kultuře
RNDr. Martin Lang, Mgr. Tomáš Makaj
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a Vlčtejnu. Řeč byla i o skaliskách sepjatých s kultem sv. 
Vojtěcha. Příspěvek se však nesl spíše v duchu geologie, 
geomorfologie a topografie, nežli věd historických.

Velmi zajímavou akci připravil Martin Lang a Tomáš Makaj 
ve spolupráci s PhDr. Františkou Vrbnovskou a Mgr. 
Alešem Česalem. Na požádání čínské Školy obchodních 
evropských studií v čele s panem Wang Ningmo besedo-
vali s čínskými frekventanty studia na zbirožském zámku 
o české literatuře nejen v našem regionu. Středobodem 
zájmu zahraničních hostí byl život a dílo spisovatele Milana 
Kundery, který byl probrán ze všech možných (i nemož-
ných) úhlů pohledu. Zejména kniha „Nesnesitelná lehkost 
bytí“ je v současné Číně vysloveným „hitem“, což bylo pro 
nás jistým překvapením. Jak jsme však také zjistili, Číňané 
se dodnes velmi zajímají i o dílo Julia Fučíka. Rozcházeli 
jsme se s požadavkem na projekt vyhlídky další kulturní 
mezinárodní spolupráce.

Do prodeje se také dostala kniha 100 zajímavostí ze 
starých Brd. Tomáš Makaj do ní přispěl 86 příběhy. Oficiální 

křest knihy proběhne v Místní knihovně dne 25. října od 
17. hodin. Kniha pak bude v prodeji na obvyklých 
prodejních místech - v Místní knihovně, v Muzeu Středních 
Brd, u paní Mintorové, v restauraci Na poště a v hostinci 
U Krčilů- na Benátkách.

Do muzea zavítala vzácná návštěva. Přijeli členové 
Komise pro rozvoj venkova Senátu Parlamentu ČR, v čele 
s naší senátorkou doc. MUDr. Miladou Emmerovou, CSc. 
Komise věnovala dlouhý čas prohlídkám expozic Muzea 
Středních Brd, kde ji provázel ředitel M. Lang. S hosty se 
setkal starosta obce Jiří Hahner, místostarostka Eva 
Buchová a tajemník obecního úřadu Mgr. Tomáš Svoboda. 
Došlo i na prohlídku kostela sv. Vavřince, kde se role 
průvodce ujal Ing. Václav Jiřička. Vzácná návštěva 
odjížděla ze Strašic velmi spokojená s kulturní úrovní obce 
a jejím rozvojem.

V areálu muzea jsme však uvítali další významnou 
návštěvu, kterou nás poctil velký zájezd příslušníků 
hasičských dobrovolných sborů, vedených p. Svobodou ze 
Zbirohu. Pro velký počet účastníků bylo tentokrát nutné 
nasadit průvodcovské posily a opravdu velkou skupinu 
rozdělit na dvě poloviny. I hasiči z Rokycanska od nás 
odcházeli s pěkným zážitkem.

Skončilo září a s ním i hlavní sezóna v muzeu. Ta letošní 
byla opravdu náročná. Je třeba konstatovat, že zájem 
o muzeum, kulturní akce obce Strašice, ale i o turistické 
ubytování vykázal opět trend vzrůstu. Dá se trochu 
nadneseně říci, že „svět o Strašicích ví“. Nyní přichází 
sezóna zimní, kdy bude muzeum pro veřejnost otevřeno 
pouze ve středu odpoledne a celodenně o sobotách 
a nedělích. Přesto je možné se na prohlídku objednat 
i mimo návštěvní dny. Telefonicky, mailem, anebo třebas 
i osobně v Infocentru. Turistická ubytovna však funguje dál 
bez omezení, jak se říká, jedno, zda v pátek nebo svátek. 
Jen prosíme zájemce o ubytování o pokud možno včasné 
avízo. 

Blíží se i konec volebního období stávajícího Zastupitelstva 
obce Strašice. Chtěli bychom mu i touto cestou vřele 
poděkovat za celkově velmi vstřícný přístup k muzeu, 
knihovně a kultuře v obci vůbec! I díky podpoře zastupitel-
ského sboru jsme mohli za čtyři roky vykonat to, co jsme 
vykonali.  

Vážení čtenáři Barňáku, přejeme Vám krásný podzim, 
dětem příjemnou školu a voličům v obecních i senátních 
volbách pečlivou a moudrou rozvahu!
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Srdečně Vás zveme na přednášku 
Ať žije republika

aneb rok 1918 na Strašicku.

Přednáška se koná dne 25. října 
od 17 hodin v Místní knihovně 
ve Strašicích. 
Součástí přednášky je i křest 
nové knihy 
100 zajímavostí ze Starých Brd II. 
Přednáší Mgr. Tomáš Makaj. 


